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fört vid Hägersten-Älvsjö pensionärsråds sammanträde 
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Ledamöter Gunnar Carlsson (OPOL) Ordförande
Ingrid Uddén (OPOL) Vice ordförande
Birgitta Airas (OPOL)
Maria Renmyr (OPOL)
Agneta Sköldstedt (OPOL)

Ersättare Lola Carlsson (OPOL)
Sune Pettersson (OPOL)
Torbjörn Sundsgård (OPOL)

Övriga närvarande Marja Kammuna Avdelningschef
Daniela Eriksson Sekreterare
Anneli Rydström Tjänsteman

Justerare Ingrid Uddén, Maria Renmyr

Datum för justering 2020-12-14

Paragraf §§1-10

Sekreterare Daniela Eriksson
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§ 1
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 
 
Vice ordföranden Ingrid Uddén öppnade mötet. Därefter godkändes 
dagordningen.
 
Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro:
 
Närvarande medlemmar:
 
Gunnar Carlsson, SPF
Ingrid Uddén, PRO
Maria Renmyr, SPF
Birgitta Airas, SPF
Agneta Sköldstedt, PRO
 
Närvarande ersättare:
 
Lola Carlsson, SPF
Sune Pettersson, PRO
Torbjörn Sundsgård, SPF
 
Förhindrade:
 
Anita Kroglund, PRO
Marianne Sundberg, PRO
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§ 2
Val av justerare 
 
Ingrid Uddén och Maria Renmyr utsågs att justera dagens protokoll. 
Justering sker via mejl.
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§ 3
Externt besök - "Äldrevänlig stad" 
 
Heidi Englund från stadsledningskontoret informerade via en 
presentation om stadens/förvaltningarnas planering och arbete kring 
Äldrevänlig stad.
Beslut i kommunfullmäktige ska tas under våren 2021.

Rådet tyckte att det var bra och hade synpunkter på att 
pensionärsorganisationerna borde involveras oftare och i ett tidigare 
skede.

Utvecklingsarbetet där olika undersökningar och enkäter görs ska 
även inkludera äldre över 80 år.
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§ 4
Aktuell information från förvaltningen 
 
Marja Kammouna informerade:
 

 Ansträngd ekonomi - personalkostnaderna har varit väldigt 
höga. Det är problematiskt med sjuksköterskor som inte har 
erfarenhet av äldrevård, som kommer från slutenvården från 
Regionen. De behöver en bra introduktion om hur man 
jobbar inom äldrevården där det inte alltid finns en läkare 
bredvid. Många får möjlighet att utbilda sig men det är 
mycket viktigt med handledning och mentorskap.
 

 Budget för 2021 gällande stadsdelens Äldreomsorg säger en 
ökning med 4,5% på Hemtjänsten och ökning med 4% på 
Äldreboenden.
 

 Verksamheterna har haft ett bra samarbete med 
Familjeläkarna. Besöks har gjorts på boendena och läkare 
har kommit när det behövts. Samarbetet med primärvården 
har varierat, där det fungerat bra med en del vårdcentral och 
sämre med andra. På fråga om syrgas från rådet, svarade 
Marja att syrgas ges efter ordination av läkare.

 
 Läget under pandemin har blivit lugnare för att nu har man 

bättre kunskap nu och vet hur man handskas med Covid-19 
patienter. Det finns skyddsutrustning och bättre rutiner. Vi 
har överbemannat på äldreboendena under jul- och 
nyårshelgerna.

 
 Det finns en betydande överkapacitet av 

servicehuslägenheter samt ett behov av modernisering och 
upprustning av äldreboendena.

 
 På frågan om orosanmälningar om dementa som inte 

kommer till aktiviteter svarar Marja att vi inte kan ordna 
aktiviteter för många samtidigt, utan det blir individuella 
aktiviteter. För orosanmälningar kan man vända sig till 
biståndsenhetens mottagningsgrupp eller kontakta "äldre 
direkt".
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§ 5
Anmälan av protokoll 
 
Protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 26 november:
 
Ärende 7 - Förslag till detaljplan för del av Aspudden:
Rådet tycker att det byggs nya bostäder för ungdomar och unga 
familjer men inte för friska äldre.
 
Ärende 12 - Stockholmsenkäten 2020:
 
Rådet önskar svar på frågan om drogmissbruk bland ungdomar och 
vad stadsdelen gör åt detta problem som även skapar 
otrygghet bland de äldre. Sekreteraren bjuder in Clas Cederlid från 
förvaltningen vid något av de följande sammanträden.
 
Protokoll från KPR:s sammanträde 10 november:
 
Punkt 4 a. i KPRs protokoll  om digitalisering
 
SPR anser det angeläget att stadsdelen i sitt digitaliseringsarbete 
beaktar KPRs synpunkter. Pensionärsrådet instämmer i deras 
yttrande om nödvändigheten i att Design för Alla är utgångspunkten 
vid utveckling av nya tjänster och gränssnitt. Det innebär bl.a. att 
utvecklingsarbete ska inkludera tester med framtida användare 
under hela utvecklingsarbetet. Genom att inkludera personer med 
nedsatt kognitiv förmåga ökar förutsättningarna för att alla kan 
använda framtida tjänster och utrustning.
 
Punkt 4 c. Stockholm stads program för stöd till anhöriga.
 
Pensionärsrådet  instämmer i KPRs förslag att samarbetet med 
pensionärsorganisationer organiseras på ett mer systematiskt sätt 
t.ex. i form av arbetsgrupper/referensgrupper som får delta i arbetet 
så snart det  påbörjas.
 
Punkt 4 e. om Kulturstrategiskt program
 
SPR instämmer i KPRs yttrande och vill betona vikten av att 
stadsdelen uppmuntrar pensionärsorganisationernas egna 
kulturaktiviteter genom att man, som KPR föreslår, gratis eller till 
starkt reducerade priser upplåter sina egna lokaler i skolor eller 
andra kommunala lokaler.
 
Protokoll från sammanträdet med rådet  för 
funktionshinderfrågor 19 november:
 
Rådet hade tagit del av protokollet och lade det till handlingarna.
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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 18 november:
 
Rådet hade tagit del av protokollet och lade det till handlingarna.
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§ 6
Ärenden till stadsdelsnämnden 
 
Ärende 7 - Den rådande otryggheten som ökat i vårt område måste 
åtgärdas med medborgardialoger och trygghetsvandringar där 
representanter från Pensionärsrådet ska inbjudas.
 
Ärende 17 - Hägersten-Älvsjös lokala brottsförebyggande råd 
arbetar med ungdomar för trygghetsförbättringar i stadsdelen.
Pensionärsrådet trycker på vikten av trygghetsvandringarna och att 
representanter från rådet är med på dessa.
 
Ärende 9 - Fruängsgården
Omstruktureringen till seniorbostäder beräknas enligt Micasa starta 
efter sommaren 2021. Seniorboendet ger fler äldre i 
stadsdelsområdet möjlighet att flytta till en modern, trygg och 
tillgänglig bostad som sökes via bostadsförmedlingen.
 
Ärende 10 - Revidering av riktlinjer för handläggning inom 
socialtjänstens äldreomsorg
 
Pensionärsrådet instämmer i förvaltningens remissvar och 
synpunkter.
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§ 7
Ärenden under beredning/Anmälningar för kännedom
Sammanfattning 

Förslag till detaljplan för Hillebarden 3 - HÄ 2020/345
28 januari 2021
 
Föslag till detaljplan för Sothönan 3 - HÄ 2020/372
28 januari 2021
 
Pensionärsrådet reagerar på att alla 270 lägenheterna är 
bostadsrätter och inga hyresrätter.
 
Pensionärsrådet har tagit del av förslagen och lade dem till 
handlingarna.
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§ 8
Sammanträdestider för pensionärsrådet 2021 
 
Pensionärsrådet godkände följande sammanträdestider för 2021:
 
Samtliga onsdagar klockan 14:00.
 

 20 januari
 17 februari
 17 mars
 21 april
 19 maj
 9 juni
 18 augusti
 15 september
 13 oktober
 17 november
 8 december
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§ 9
Nomineringar till Hägersten-Älvsjö pensionärsråd 2021 
 
Nomineringarna från SPF, PRO och SKPF lämnas in senast 10 
december 2020.
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§ 10
Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor fanns.
Alla önskade varandra god jul och tackade för ett gott samarbete.
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